

香港高級程度會考！  
2006／2007 年度考試通告第五號  
「2009 年香港高級程度會考考試規則及課程」專輯

- 一. 「2009 年香港高級程度會考考試規則及課程」專輯經已印妥，請校長於 2007 年 6 月 7 日至 12 日期間，派遣職員攜同填妥的領取單到本局修頓中心辦事處領取中、英文版各一本。

2009 年經修訂的課程

- 二. 本局去年曾就下列課程的修訂諮詢有關學校，科目委員會在決定課程定稿時，亦已參考了學校的意見：

A/AS 英語文學 (附錄 A)

- 三. 下列 2009 年的科目亦曾作輕微修訂：

(1)	A	化學	}	(附錄 B)
(2)	AS	化學		
(3)	A	物理	}	(附錄 C)
(4)	AS	物理		
(5)	A/AS	心理學		

化學及物理科的修訂詳情，分別列於附錄 B 及 C，讓有關教師參閱。

- 四. 「2009 年香港高級程度會考考試規則及課程」專輯第 18 頁已列出上述經修訂的科目。
- 五. 請校長知會有關的教師。如有查詢，請聯絡陳麗芳小姐（電話：3628 8961）。

學校考試及評核部總經理 許婉清

2007 年 6 月 1 日

致：各與考學校校長

2009 Hong Kong Advanced Level Examination

A/AS Literature in English

Introductory Notes

1. Paper 1

Good and Evil

*I'm the King of Castle* by Susan Hill will have been on the syllabus for three years. It is proposed that it should be replaced by

*To Kill a Mockingbird* by Harper Lee

Travel and Discovery

*The Great Railway Bazaar* by Paul Theroux will have been on the syllabus for three years. It is proposed that it should be replaced by

*The Fearful Void* by Geoffrey Moorhouse

Love and Death

*Snow Falling on Cedars* by David Guterson will have been on the syllabus for four years. It is proposed that it should be replaced by

*To the Lighthouse* by Virginia Woolf

2. Paper 2

Modern Literature

*Who's Afraid of Virginia Woolf?* by Edward Albee will have been on the syllabus for four years. It is proposed that it be replaced by

*The Crucible* by Arthur Miller

Women in Literature

*Antony and Cleopatra* by William Shakespeare will have been on the syllabus for four years. It is proposed that it be replaced by

*The Taming of the Shrew* by William Shakespeare

From *Six Women Poets*, the selection of poems by Gillian Clarke will have been on the syllabus for four years. It is proposed that it be replaced by a selection of poems, from the same text, by Liz Lochhead.

Shakespeare Our Contemporary

*Hamlet* will have been on the syllabus for three years. It is proposed that it be replaced by *Richard III*.

3. Schools were asked to comment on the above text changes. There were 14 responses, two with comments and one with a reservation concerning *To the Lighthouse*. The subject committee unanimously agreed to endorse all the changes, though to reconsider *To the Lighthouse* if other suggestions were forthcoming from members. As no suggestions were received then or later, the original suggestion carries.

2009年香港高級程度及高級補充程度化學科的考試課程，將作出如下修訂：

**高級程度化學科**

試卷	說明	比重	時間
一	甲部：短題目（必答題）	24%	3 小時
	乙部：實驗題（必答題）	8%	
	丙部：論述題（2題選答1題）	8%	
二	甲部：結構題（主要根據課程中的課題1至10） （必答題）	24%	3 小時
	乙部：結構題（主要根據課程中的課題11至13） （必答題）	16%	
三	教師評審制（學校考生必須參加）	20%	高級程度課程期間
	或		
四	實驗考試（只限自修生）		3 小時

**高級補充程度化學科**

試卷	說明	比重	時間
一	甲部：短題目（必答題）	32%	1 小時 30 分鐘
	乙部：論述題（2題選答1題）	8%	
二	結構題（必答題）	40%	1 小時 30 分鐘
三	教師評審制	20%	高補程度課程期間

作出上述修訂的原因為：

- 提高考試的信度
- 減少考生閱讀試題的時間

2009年香港高級程度及高級補充程度物理科的考試課程，已作如下修訂：

高級程度物理

試卷	說明	比重	時間
一	甲部：解答題（必答題）	21%	3 小時
	乙部：解答題（必答題）	21%	
二	甲部：選擇題	25%	3 小時
	乙部：論述題（四題選答三題）	18%	
三	教師評審制（學校考生必須參加）	15%	高級程度課程期間
	或		
四	實驗考試（只限自修生）		1½ 小時

高級補充程度物理

試卷	說明	比重	時間
一	甲部：解答題（必答題）	33%	1 小時 10 分鐘
二	甲部：選擇題	30%	1 小時 50 分鐘
	乙部：論述題（三題選答兩題）	22%	
三	教師評審制（學校考生必須參加）	15%	高級程度課程期間
	或		
四	實驗考試（只限自修生）		1½ 小時

作出此項修訂的原因為：

- 提高考試的信度
- 減省考生閱讀試題的時間